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Corneliu Bodea, presedintele CRE: Energia va deveni un produs din ce în ce mai

scump

Energia în general va continua sa devina un produs din ce în ce mai scump si asta deoarece trebuie sa

începem sa ne asumam utilizarea ei nesustenabila din ultimii 50-60 de ani, a afirmat Corneliu Bodea,

presedintele Centrului Român al Energiei (CRE) si CEO al Adrem, în cadrul proiectului "Noi tehnologii în

energie", derulat de AGERPRES. 

 

"La momentul la care scriu aceste rânduri, pe piata de energie din România se înregistreaza recorduri ale pretului

spot la energie electrica pe fondul unui consum crescut, datorat zilelor caniculare si unei deconectari neprogramate

a Unitatii 2 de la Cernavoda (energia cu livrare vineri pe piata spot - n.r.). Desigur ca, în functionarea unui sistem

energetic, exista momente deosebite care pot genera un impact de termen redus sau mediu asupra pietei de energie.

În general, preocuparea principala este de natura tehnica si prioritatea oricarui sistem energetic este aceea a asigura

continuitatea în alimentare. Modelarea functionarii în momente speciale este facuta cu dedicare de catre specialisti

care lucreaza nestiut si non-stop", sustine Bodea. 

 

În spatele tesaturii de tehnica si organizare care gestioneaza starea sistemului, se gasesc piata de energie,

consumatorii si nevoile lor, spune el. Am constatat în ultimii ani ca aici, de multe ori, lucrurile nu functioneaza cu

aceeasi precizie cu care functioneaza componenta tehnica. Sunt deja bine-cunoscute situatii de furnizori de energie

care au adoptat pozitii nu suficient de precaute fata de riscurile ce se pot concretiza. În situatia unor astfel de

socuri, exista riscul ca aceia care nu sunt protejati comercial corespunzator sa încaseze lovituri mai mari decât

capacitatea de absorbtie.

 

"Vorbim în ultimii ani atât de mult despre rezilienta si cred ca asta este bine, deoarece traim timpuri care datorita

vitezei de dezvoltare vin peste noi cu un surplus de instabilitate si dificultate de previziune. În astfel de timpuri,

cresterea rezilientei este esentiala si ar trebui probabil sa fie capitol de raportare financiar-tehnic obligatoriu pentru

anumite domenii de activitate care pot avea un impact atât de mare asupra industriei si oamenilor în general. De

altfel, analiza si tratarea riscului au devenit deja un capitol de raportare, iar extinderea spre ceea ce înseamna

rezilienta sistemelor si a organizatiilor o consider o masura corecta", a arata Bodea.

 

În opinia sa, energia în general va continua sa devina un produs din ce în ce mai scump si asta deoarece trebuie sa

începem sa ne asumam utilizarea ei nesustenabila din ultimii 50-60 de ani. Nu este un lucru usor de acceptat atâta

timp cât energia se afla la baza constructiei atâtor preturi la produse esentiale traiului, însa este o realitate ce

trebuie luata serios în considerare.

 

"Tot la momentul în care scriu, suntem la câteva zile dupa ce am depasit si în acest an consumul de resurse ce se

pot regenera si traim pe datorie, asa cum foarte sugestiv au calculat expertii. Aceasta data în care depasim

capacitatea Pamântului de a sustine consumul nostru, cade de la an la an mai aproape de jumatatea acestuia si

împrumutam din ce în ce mai mult de la niste urmasi care nu vor fi neaparat de accord sa ne plateasca datoriile.

Forma de responsabilitate principala ar fi aceea de a ne implica în aspectele care tin de sustenabilitatea actiunilor

noastre si cu precadere de eficientizarea consumurilor energetice. Uniunea Europeana aloca fonduri serioase în

aceasta directie, orientate atât catre marii consumatori cât si catre cei casnici", a continuat presedintele CRE.

 

Presiunea economica de crestere a pretului energiei în UE este generata în principal de taxarea emisiilor de CO2 si

este de natura sa încurajeze investitiile atât în efecienta energetica cât si în tehnologii regenerabile. Suportabilitatea

acestui mecanism se poate dovedi problematica pentru economiile unde nivelul de trai este mai redus si unde

profitabilitatea din economie este marginala.

 

page 1 / 2



www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2021-08-02 11:41:51

"România este o astfel de economie si cred ca preocuparea pentru a gestiona reducerea saraciei energetice si a

compensa consumatorii vulnerabili ar trebui sa fie o prioritate împreuna cu sustinerea unor scheme de suport în

directia eficientei energetice pentru companii si consumatorii industriali. Scheme simple si eficiente, cu actiune

pragmatica si gestiune inteligenta pot fi dezvoltate rapid într-un dialog cu industria si asociatiile de profil. Lipsa

unei astfel de actiuni rapide va genera o tensiune politica si astfel va timora factorii decizionali în a face pasi

hotarâti spre asumarea tintelor de neutralitate climatica negociati. Pare ca avem înca timp, dar 2024 este un an cu

patru rânduri de alegeri si campania va porni în curând. Ideal ar fi ca pâna în acel moment, sa avem implementate

scheme solide de suport, de dezvoltare, care sa atenueze impactul scumpirii energiei, sa asigure un palier nou de

dezvoltare energetica pentru România", a mai spus Bodea.

 

"Optimist ca de obicei, implicat ca întotdeauna, consider ca avem resursele necesare pentru a reusi. O mai mare

deschidere pentru o comunicare pragmatica, o mai buna selectie a actorilor implicati în constructia viitorului sunt

singurele ingrediente ce par sa lipseasca în acest moment. Vara este în plina putere si vacantele ne îmbie, aerul

conditionat este la putere maxima si consumurile de asemenea. Consumati responsabil!", recomanda el. 
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